
10.10.10 staat voor de deur. Op 10 oktober 2010 wordt het land Nederlandse Antillen opgeheven. Bonaire, Sint Eustatius en Saba worden dan openbare lichamen van Neder-
land. Wat betekenen deze veranderingen voor de drie eilanden? Wat wordt er allemaal voorbereid? Deze informatiekrant gee� uitleg over de staatkundige veranderingen en 
gee� antwoorden op vaak gestelde vragen.

CENTRUM VOOR JEUGD EN GEZIN SABA OPENT 
23 APRIL: MAAK KENNIS MET DE PROFESSIONALS
Gedeputeerde Chris Johnson van 
Jeugd en Gezin over de opening van 
het Centrum voor Jeugd en Gezin op 
Saba: ‘Het proces van staatkundige 
verandering is niet altijd gemakkelijk 
en soms vragen we ons wel eens af 
waar het allemaal goed voor is. Maar 
achter de schermen wordt er dagelijks 
hard gewerkt om de kwaliteit van het 
leven op onze eilanden te verbeteren. 
Dit nieuwe Centrum voor Jeugd en 
Gezin is een perfect voorbeeld van 
wat we kunnen verwachten als we 

HOOKER: SCHOOLMATERIAAL STATIA CONCREET RESULTAAT VAN SAMENWERKING
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Voorste rij van links naar rechts: Jacques de Vries - Sociaal Werker, Saskia Cox - Sociaal Psychiatrisch 
Verpleegkundige, Annemieke Tromp - Medewerker Opvoedingsondersteuning, Cheryl Ferero - 
kinder- en ouderen Psychiater & Projectleider Jeugdgezondheidszorg

Achterste rij van links naar rechts: Chris Johnson - Gedeputeerde Jeugd & Gezin, Dr. Elsa van Pu�en - 
Projectarts Jeugdgezondheidszorg, Michel Deurloo - Officemanager RSC Saba, Joyce Smith - 
verpleegster BabyClinic, Dr. Joka Blaauboer - arts Consultatiebureau

Nog maar kort geleden is in Neder-
land een aantal ministers opgestapt. 
Andere bewindspersonen zijn 
gebleven om de zaken waar te 
nemen; demissionair heet dat. Ank 
Bijleveld-Schouten, staatssecretaris 
van Binnenlandse Zaken en Konink-
rijksrelaties is aangebleven om onder 
meer de veranderingen op de Antillen 
zeker te stellen. 

Blij
Bijleveld: ‘Ik ben blij dat het Neder-
landse Parlement toch de we�en 
wilde behandelen die we nodig 
hebben om alles op tijd af te krijgen. 
Ik was wel een beetje ongerust. Het 
zou heel teleurstellend zijn geweest 
als het allemaal veel langer had 
moeten duren. Dat de Tweede Kamer 

BIJLEVELD: WEG VRIJ VOOR 10.10.10

SABA ONTVANGT VIJF 
NIEUWE SCHOOLBUSSEN

Op Saba is verheugd gereageerd op de 
vijf nieuwe schoolbussen, die 
beschikbaar zijn gesteld door Neder-
land. De levering van de bussen is 
onderdeel van het Onderwijsverbeter-
programma voor Saba. De sleutels 
van de bussen werden overhandigd 
aan Gedeputeerde Chris Johnson van 
Onderwijs. ‘Ik ben heel blij om de 
bussen vandaag aan de kinderen te 

de nodige we�en hee� goedgekeurd, 
betekent dat wat dat betre� niets 
meer mis kan gaan om Bonaire, Statia 
en Saba echt onderdeel van Neder-
land te maken. Nou de Eerste Kamer 
nog, maar ik heb goede hoop dat het 
ook daar rond zal komen.’ Het is de 
bedoeling dat alle veranderingen 
ingaan op 10 oktober 2010 of 10-10-10 
zoals dat wordt genoemd. Ank 
Bijleveld is ook daarover optimis-
tisch. ’Al een jaar lang zijn er mensen 
– we noemen ze kwartiermakers – 
bezig om ervoor te zorgen dat straks 
op de drie eilanden alles klaar ligt om 
als deel van Nederland verder te gaan. 
Er moet nog van alles gebeuren, maar 
de weg is nu vrij om het toch op tijd 
af te maken.’ 

Eigen identiteit
10.10.10 moet op alle  eilanden een 
bijzondere dag worden: ‘Het mooie 
van de drie eilanden is dat ze zo 
anders zijn; een eigen identiteit 
hebben. Dat moet ook zo blijven; 
daar zal de nieuwe verhouding met 
Nederland niets aan veranderen. Wat 
we wel willen veranderen is dat de 
mensen een betere toekomst krijgen. 
Welvaart, welzijn en geluk, dat is heel 
tastbaar; dat is bijvoorbeeld werk, een 
huis en een opleiding voor je kinde-
ren en dat komt, daar kunt u van op 
aan.’

Gedeputeerde Hooker van Onderwijs 
Sint Eustatius:‘Vooruitlopend op de 
nieuwe status van de eilanden op 
10-10-10, hee� Nederland met Saba 
en Sint Eustatius afgesproken om de 
verantwoordelijkheid voor een aantal 
zaken waaronder onderwijs, al over te 
nemen. Het onderwijs hee� jaren 

gekampt met financiële tekorten, 
waardoor het moeilijk was om te 
voldoen aan de basisbehoe�en 
binnen het onderwijs. Met de uitrei-
king van schoolmateriaal aan leerlin-
gen is het eerste concrete resultaat op 
dit gebied geboekt. Hiermee wordt de 
basis gelegd voor een verbetering van 

de onderwijsresultaten en de ontwik-
keling van de jeugd op Statia.’
Debbie Clarke, Hoofd Golden Rock RC 
School Statia: ‘Ieder kind hee� het 
recht op gelijke mogelijkheden van 
ontwikkeling, ook als ze uit een gezin 
komen met een laag inkomen. Al 
onze scholen hebben nu onderwijs-

materialen ontvangen en de onderwij-
zers krijgen speciale trainingen in de 
methodes. Daarnaast is het belangrijk 
dat de kinderen met discipline aan de 
slag gaan en meer gaan lezen. Ouders 
kunnen hierbij ook helpen, zodat de 
kinderen een hoger onderwijsniveau 
kunnen behalen.’

straks een openbaar lichaam van 
Nederland zijn. Een van de belang-
rijke taken van het nieuwe Centrum is 
het coördineren van de activiteiten 
van de vele jeugdorganisaties op het 
eiland. Ouders en kinderen kunnen 
bij het Centrum terecht voor hulp en 
advies. Ik hoop echt dat alle inwoners 
van Saba zullen profiteren van deze 
nieuwe mogelijkheid en gebruik 
zullen maken van het Centrum voor 
Jeugd en Gezin!’

kunnen laten zien. Om goed onder-
wijs te kunnen genieten, is het van 
groot belang om  op tijd op school te 
kunnen zijn.’

I N F O R M A T I E K R A N T
B O N A I R E ,  S I N T  E U S T A T I U S  E N  S A B A



 

Ja. Iedereen die rechtmatig permanent verblij� op één van de drie eilanden is vanaf 1 januari 2011 verplicht 
verzekerd tegen ziektekosten, enkele mogelijke uitzonderingen daargelaten in het geval van stagiaires, au-pairs 
en expats. Er wordt geen onderscheid gemaakt naar lee�ijd, ziektebeeld of nationaliteit.   

Klopt het dat als Nederland straks de Nederlandse Antillen vervangt je overal drugs kunt kopen?
Nee. Drugs worden niet gedoogd op Bonaire, Sint Eustatius en Saba.

Waarom zijn er amendementen aangenomen in de Tweede Kamer over het homohuwelijk, euthanasie en 
abortus op Bonaire, Sint Eustatius en Saba? Dit past niet bij de cultuur van onze eilanden.
De Tweede Kamer hee� in meerderheid besloten de door de Nederlandse regering voorgestelde overgangster-
mijn van vijf jaar te verkorten tot één of twee jaar. Staatssecretaris Bijleveld is zich ervan bewust dat de wetwijzi-
gingen die regels beva�en voor het homohuwelijk, abortus en euthanasie gevoelig liggen op Bonaire, Sint 
Eustatius en Saba. De invoering van de nieuwe we�en zal daarom met grote zorgvuldigheid gebeuren, rekening 
houdend met de gevoelens die bij de bevolking leven en in samenwerking met de eilandsbesturen.

Blij� mijn verzekeringspakket voor ziektekosten hetzelfde?
Dit is a�ankelijk van uw huidige verzekeringspakket. Veel mensen zullen in de toekomst beter verzekerd zijn 
dan momenteel het geval is. Uitgangspunt is dat iedereen een gelijke verzekering krijgt en dat niemand er qua 
verzekeringspakket op achteruit gaat. 

te verbeteren, zijn daarom bijna helemaal gericht op het reguliere onderwijs. Denk bijvoorbeeld aan de gratis schoolboeken, de nieuwe lesmethoden, de scholing voor leraren 
en de verbetering van de schoolgebouwen.

Wanneer wordt er nu eens iets gedaan aan de slechte staat van de wegen op Bonaire en Sint Eustatius?
Bonaire en Sint Eustatius zijn nu en blijven straks na de opheffing van de Nederlandse Antillen zelf verantwoordelijk voor het onderhoud van de wegen en het juiste gebruik van 
het wegenfonds. Het Nederlandse ministerie van Verkeer en Waterstaat kan ondersteuning geven in de vorm van deskundig advies. 

Worden na 10.10.10 de vlaggen en de volksliederen van Bonaire, Sint Eustatius en Saba vervangen door de Nederlandse vlag en het Nederlandse volkslied?
Nee. Helaas worden veel onwaarheden verteld over Nederland. Nederland komt niet naar Bonaire, Sint Eustatius en Saba om de vlaggen neer te halen of de volksliederen te 
vervangen. Ook niet om de vissers te laten betalen voor het vangen van vis uit de zee. Het is niet waar dat Nederland het Bonairiaanse zout over de besneeuwde Nederlandse 
wegen wil strooien. Evenmin is het waar dat Nederland honderden Nederlandse ambtenaren laat overkomen. Nederland hee� tijdelijk ambtenaren gestuurd om de Neder-
landse overheidsorganisatie op de eilanden op te bouwen en neemt van de Nederlandse Antillen de ambtenaren die hier al wonen en werken over in vaste dienst. 

Door de overheidswerkgevers op Bonaire, Sint Eustatius en Saba is al een aantal jaren te weinig pensioenpremie afgedragen aan het APNA. Hee� dat invloed op de pensioen-
rechten van de individuele overheidsdienaren?
Nee. Het niet afdragen van pensioenpremie door de overheidswerkgevers aan het APNA hee� geen gevolgen voor de pensioenrechten van de individuele ambtenaren. Boven-
dien is Nederland onder voorwaarden bereid de schulden te voldoen als de eilanden als openbare lichamen deel gaan uitmaken van Nederland.

Waarom worden nieuwe gevangenissen op Bonaire en Sint Eustatius gebouwd? Komen er allemaal gevangenen van de andere eilanden naar Bonaire en Sint Eustatius?
Nee, er komen niet allerlei gevangenen van de Nederlandse Antillen naar de nieuwe gevangenissen op Bonaire en Sint Eustatius. Het bestaande huis van bewaring op Bonaire – 
in het centrum van Kralendijk – is opgeknapt en wordt tijdelijk uitgebreid. Ondertussen wordt de bouw van een geheel nieuw gevangeniscomplex voor Bonaire met een 
capaciteit van 95 detentieplaatsen voorbereid. Het is de bedoeling dit nieuwe complex op de voormalige plantage Aruba over drie of vier jaar in gebruik te nemen. Ook op Sint 
Eustatius wordt een nieuwe voorziening gerealiseerd, in dit geval met 30 detentieplaatsen. Beide complexen – die een fors aantal arbeidsplaatsen opleveren - zullen worden 
gebruikt voor de gevangenen die a�omstig zijn van Bonaire respectievelijk Sint Eustatius en Saba. Zij kunnen zo hun straf dicht bij huis uitzi�en.

Ik kan mijn belastingaanslag niet betalen? Wat moet ik doen?
Als de betaling van een aanslag een probleem is of als u een aanslag niet terecht vindt, ga dan naar het Belasting Informatiecentrum op uw eiland en bespreek het probleem.

Wordt iedereen verzekerd tegen ziektekosten, ongeacht lee�ijd, nationaliteit of eventuele ziektes? 

Gaat het Regionaal Service Centrum de rol van de overheid van Bonaire, Sint Eustatius en Saba overnemen?  
Na het verdwijnen van de Nederlandse Antillen blij� de eigen lokale overheid de belangrijkste overheid voor de 
Bonairianen, Statianen en Sabanen. Zij blijven uw Eilandsraad, uw bestuurscollege, uw gezaghebber en uw 
eilandsambtenaren en blijven doen wat ze nu ook doen. Zij geven bijvoorbeeld de paspoorten uit, sluiten de 
huwelijken, organiseren de verkiezingen, bepalen waar er gebouwd mag worden, verlenen de vergunningen 
voor een festival of parade, bepalen de hoogte van de lokale belastingen, beslissen over subsidies, onderhouden 
de wegen en zijn verantwoordelijk voor de openbare orde. Zo is het en zo blij� het.

Krijgt straks elke Bonairiaan, Statiaan en Sabaan de kans op goed onderwijs? Of is dit alleen weggelegd voor de 
Nederlander en de meer welgestelde Antilliaan?   
Ieder kind - op het nu van Antilliaanse of Nederlandse a�omst is - hee� er recht op zijn of haar talenten te 
ontwikkelen en op school een goede basis te leggen voor zijn of haar latere leven. De maatregelen die nu samen 
met de Bestuurscolleges worden genomen om de kwaliteit van het onderwijs op Bonaire, Sint Eustatius en Saba 

ANTWOORDEN OP VEELGESTELDE VRAGEN

Vragen of opmerkingen?
Als u een vraag of opmerking hee� over het 

Regionaal Service Centrum of over het staatkun-
dige proces, dan kunt u contact met ons opnemen. 

Wij helpen u graag!

Regionaal Service Centrum Bonaire
Kaya International z/n

Kralendijk, Bonaire, Nederlandse Antillen
Telefoon +599 717 8333

Regionaal Service Centrum Sint Eustatius
Mazinga Complex A, B

Fort Oranjestraat
Oranjestad, Sint Eustatius, Nederlandse Antillen

Telefoon +599 318 3370

Regionaal Service Centrum Saba
The Bo�om, Saba, Nederlandse Antillen

Telefoon +599 416 3934

info-rsc@rsc-bes.nl
www.rsc-bes.nl

Nederland hee� een financieel belang bij Bonaire, anders zouden jullie je niet zo met ons bemoeien. 
Jullie willen onze olie. Wij krijgen straks niets van die opbrengsten.
Er is geen sprake van oliewinning rond Bonaire. Dit zijn kletspraatjes. Nederland wil juist investeren om 
het prachtige Bonairiaanse koraal – en daarmee ook het duiktoerisme - te behouden. Nederland wil geen 
geld verdienen aan Bonaire, maar is wel bereid om op Bonaire te investeren in volksgezondheid, milieu, 
onderwijs, jeugdhulpverlening, veiligheid, schuldsanering, de landingsbaan van het vliegveld en nog 
veel meer zaken.

Misverstand van de maand
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